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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mureş  din data de  28 ianuarie  2016 

 

S-a supus la vot  procesul-verbal al şedinţei ordinare din data de 17 decembrie  

2015. 

Din totalul de 23 consilieri locali, sunt prezenţi la şedinţă 21 de consilieri.  

Absentează domnii consilieri  Gombos Geza şi  Karacsony Erdei Etel. 

Dl. consilier Bakos: - doamnelor şi domnilor, în conformitate cu Dispoziţia 

Primarului nr. 151 din data de 22  ianuarie 2016, se convoacă şedinţa ordinară a Consiliului 

local municipal Tîrgu-Mureş pentru astăzi, 28 ianuarie 2015. Am onoarea să încep prima 

noastră întâlnire din 2016, ocazie cu care am privilegiul să vă urez un an plin de succese în 

Consiliul local, un an pentru cei care doresc şi vor putea să rămână, alţii, să aibă sănătate în 

continuare. 

Înainte de a vota ordinea de zi şi a proceda la dezbaterea lucărilor Consiliului 

local, vom da cuvântul la două prezentări: ce a Poliţiei Municipiului Tîrgu-Mureş, respectiv 

Universitatea Cultural-Ştiinţifică.  

Datorită faptului că este o cutumă ca înainte de ordinea de zi membrii Consiliului  

local  să ia cuvântul înainte de ordinea de zi, eu v-aş propune foarte pe scurt dacă cineva 

doreşte, să se înscrie la cuvânt. 

Dl. consilier Loghin: - bună ziua, vă doresc un an cu sănătate plin de realizări, 

tuturor. O mică problemă aş vrea să discut, am primit săptămâna trecută foarte multe sesizări 

din partea unor elevi şi părinţi de elevi care învaţă la Colegiul Naţional “Unirea”. Azi, acum 

sunt 8 grade Celsius, iar acum o săptămână erau -17 grade şi e păcat că vreau să mă adresez 

Direcţiei şcoli, dacă e posibil să obţineţi fonduri minime, eu ştiu că sunt probleme cu 

clădirea, nu putem noi ca municipiu să investim, dar cu un minim efort financiar dacă am 

putea să-i sprijinim cu repararea sobelor, au nişte sobe de teracotă în acele săli, cu 

regulatoare montate şi acelea sunt defecte şi dacă putem obţine fonduri pentru o mentenanţă, 

pentru întreţinere, depanare, deoarece e foarte frig, gazul îl avem cum îl avem, murdar, fără 

presiune, copiii sunt nevoiţi să înveţe cu căciuli, cu mănuşi, foarte gros îmbrăcaţi. Şi trebuie 

să ţinem cont că sunt unii din cei mai buni elevi din municipiu, din judeţ, chiar din ţară. Nu 

mi se pare normal ca în timp ce foarte mulţi funcţionari din instituţiile statului lucrează în 

condiţii cu foarte mare căldură că sunt nevoiţi să deschidă geamul, aceşti copii meritorii să 

înveţe în condiţii anormale. Dacă e posibil, conducerea Direcţiei şcoli să ia măsuri. 

Dl. consilier Bakos: - din partea Poliţiei Municipiului Tîrgu Mureş îi dau cuvântul 

d-lui comisar Damaschin. 
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Dl. comisar şef Damaschin: - bună ziua, vă urez tuturor “La mulţi ani!” şi aş dori  

într-un mod cu care v-am obişnuit de atâţia ani să vă prezint o situaţie operativă pe raza 

municipiului Tîrgu-Mureş, prin care să putem reliefa ceea ce este în Tîrgu-Mureş, atât pe 

linie de infracţionalitate judiciară cât şi pe linie rutieră, cu menţiunea că în cursul anului 

trecut latura rutieră a reprezentat o problemă în municipiul Tîrgu-Mureş. 

Prezentarea făcută de dl. Damschin se află la dosarul de şedinţă. 

Dl. consilier Benedek: - sigur, rezultatele sunt pozitive şi e foarte bine,  este o 

problemă care interesează circulaţia, destul de mare pe str. Mărăşti. Este spitalul, în partea 

cealaltă este o grădiniţă. Dimineaţa şi la prânz foarte mulţi părinţi aduc copiii cu maşinile. În 

schimb, la spital dacă sunt cazuri urgente, trebuie să iasă sau să intre salvarea, de multe ori se 

crează un blocaj.  La un moment dat, comisia rutieră a fixat ca circulaţia să fie într-un singur 

sens, apoi a revenit la două sensuri şi de multe ori se blochează circulaţia chiar zeci de 

minute, şi certuri, scandaluri. Nu ştiu dacă nu s-ar putea reveni ca circulaţia să fie într-un 

singur sens.  

Dl. comisar şef Damaschin: -am discutat aspectele acestea, s-a luat legătura cu 

comisia rutieră de la nivelul primăriei, într-adevăr eu am trimis acolo un coleg de-al meu, 

problemele şi blocajele de care amintiţi dv. sunt între orele 6,30 şi 8,30 şi apoi la ora 

prânzului că avem Grădiniţia 6 vizavi de spital. Considerăm că prin discuţiile care o să fie la 

nivelul comisiilor, probabil cea mai bună variantă este latura sensului unic. Trebuie să 

stabilim ce şi cum, pentru că altă variantă nu avem pentru că de acolo se intră fie pe str. 

Eminescu, fie pe str. Mărăşti. 

Dl. consilier Bakos: - fiind membru în comisia de circulaţie, într-adevăr tema a 

fost abordată şi tocmai spitalul era elementul cheie, am discutat să vedem opinia medicilor, 

tocmai din punct de vedere al salvării nu cumva să încurcăm mai mult decât rezolvăm, dat 

fiind că e un timp relativ scurt când aceste ambuteiaje se întâmplă, vom analiza. 

Dl. consilier Loghin: - vă felicit, domnule comisar şef, pentru prezentarea avută şi 

pentru realizările de anul trecut. Două chestiuni punctuale, dacă dv. ca şi conducător al 

Poliţiei, ca instituţie, aveţi un feedback primit de la cetăţeni, de la conducătorii auto, vizavi 

de sensul giratoriu de la Cocoşul de Aur. Dacă aveţi vreo statistică referitor la numărul de 

accidente, dacă se modifică, dacă se ajunge la o formă finală. A doua problemă, dacă 

împreună cu A.D.P.-ul pentru anul acesta este şi bugetat, se vor susţine de către dv. 

introducrea acelor limitatoare de viteză pe carosabil, în zona instituţiilor de învăţământ. Aici 

mă refer la licee, universităţi, deoarece drumurile sunt tot mai bune pe zi ce trece, foarte 

mulţi teribilişti calcă pedala de acceleraţie şi copiii şi cadrele universitare şi didactice sunt 

într-un pericol real. 

Dl. comisar Damaschin: -  cu privire la prima întrebare legat de  feedback-ul cu 

sensul giratoriu de la Cocoşul de Aur, vreau să fac menţiunile că toate datele operative care 

le avem de acolo, inclusiv prin supravegherea noastră directă a sensului giratoriu, sunt 

pozitive, am reuşit să fluidizăm toată latura Cocoşului de aur şi Podul Mureş cu maşinile care 

vin din cartierul Unirii. Din cartierul Unirii, între orele 7³º şi  8¹5 pe podul Mureş spre Tîrgu 

Mureş intră 2850 de maşini. Din tot acest număr de maşini 80% pleacă spre zona clinicilor 

pentru că acolo avem Liceele Papiu, Economic, Pedagogic, U.M.F., Universitatea Petru 

Maior şi Liceul Sanitar. Deci, este o latură pozitivă, ce a depins de noi, am mai mutat câte o 

jumătate de metru stânga sau dreapta până am reuşit să clarificăm o latură concretă.  Ce mai 

avem de lucru acolo şi sperăm să reuşim în timp, este disciplinarea unor şoferi care nu ştiu să 

intre în sensul giratoriu  şi asta este o problemă. Ce ne interesează tot pe latura respectivă 

este o semnalizare corespunzătoare dacă se poate cu galben intermitent, am discutat la 

nivelul comisiei de circulaţie şi am trimis un material în cursul săptămânii trecute, pentru că 

inclusiv ieri am avut un accident cu rănit grav pe trecerea de pietoni de la fostul Ştrand 
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Voinţa şi sperăm ca prin această semnalizare corespunzătoare să nu mai avem evenimente pe 

latura respectivă.  

Cu privie la limitatoarele de viteză în aproprierea unităţilor de învăţământ, am 

solicitat comisiei rutiere tot ce trebuie pe linia asta, am făcut un material săptămâna trecută 

cu vreo 25 de subpuncte prin care încercăm să creem o siguranţă, iar mai mult decât atât, 

încercăm pe şcolile care ne interesează mai ales unde avem şcoli generale, să putem pe 

trotuar să punem acele panouri de metal ca din joacă, copiii să nu ajungă pe partea 

carosabilă. 

Dl. consilier Makkai: - sunt de acord cu antevorbitorii mei, se poate constata o 

îmbunătăţire semnificativă în activitatea Poliţiei locale. Astăzi te poţi adresa, dacă eşti pe 

stradă şi ai o problemă, cu încredere poliţiştilor locali, vă spun din propria experienţă, şi 

niciodată nu am constatat că nu ar avea cea mai bună intenţie să te ajute. Aş dori să ridic o 

problemă în privinţa activităţii compartimentului de protecţia mediului, nu în sens rău ci să le 

sugerez faptul că vine sezonul cald şi sunt grupuri şi grupuţele care petrec toată noaptea pe 

stradă şi în urma lor rămâne mizerie de nedescris. Poate aici aţi putea interveni să urmăriţi 

mai bine zonele foarte bine cunoscute de dv. şi să interveniţi în asemenea cazuri. La fel şi în 

cartiere unde se găsesc containere de deşeuri, vin anumiţi cetăţeni care scotocesc acolo şi în 

urma lor rămâne dezastru. E o problemă grea, dar totuşi prin întărirea disciplinei s-ar putea 

să ajungem la rezultate. Pornesc de la un simplu exemplu, să ştiţi că nici în Germania şi nici 

în alte ţări unde există un respect pentru mediu şi pentru deşeuri, nu s-a ajuns la aceste 

rezultate din conştiinţă, s-a ajuns în urma unor amenzi atât de usturătoare că dacă face un 

gest cineva primeşte o amendă de îşi aduce aminte şi la adânci bătrâneţe. La fel probabil, şi 

la noi dacă am aplica o asemenea măsură, s-ar reduce aceste abateri. Dacă s-a mintit de 

circulaţie, totuşi aş aduce în atenţia domnilor de la Poliţia locală dacă se poate rezolva 

intersecţia de la str. Infrăţirii cu str. Rămurele, la Barul Viilor, este un nod mai sensibil în 

circulaţie, se intersectează acolo mai multe fluxuri în diverse direcţii ale oraşului şi nu ar 

strica acolo să fie o intersecţie dirijată cu sens giratoriu.  

Dl. consilier  Bakos: - dl. Makkai  a luat-o înaintea evenimentelor, avem în faţă 

raportul Poliţiei locale şi urma să-l întrebăm pe dl. director, dar şi pe dl. Damaschin dacă are 

o opinie. 

Dl. comisar Damaschin: - nu sunt probleme pe linia aceasta, colaborăm în 

permanenţă cu colegii de la Poliţia locală, de multe ori în situaţia în care dânşii nu se pot 

deplasa la eveniment din anumite motive, le acordăm noi sprijinul, iar toate activităţile care 

le facem pe timp de noapte, efectiv le facem împreună. 

Dl. consilier Haller: - ceea ce urmează să spun cred că se adresează acestei 

colaborări dintre Poliţie şi Poliţia locală, prezentarea la care am asistat întăreşte impresia de 

atenţie permanentă şi bine dirijată a poliţiei, am vrea să atragem atenţia asupra unui aspect 

după ce anumite artere au fost modernizate şi trotuarele au devenit mai înguste,  se impune o 

disciplină mai riguroasă a parcărilor, pentru că sunt anumite trotuare care sunt ocupate în 

întregime de către maşini şi pietonii trebuie să coboare pe carosabil pentru a putea trece, cum 

se întâmplă, de exemplu, şi pe str. Mihail  Kogălniceanu. Eventual, prin nişte marcaje pe 

asfalt şi obligaţia şoferilor de a se dirija după aceste marcaje, ar rezolva problema. Ştim că 

distanţa ideală prevăzută de lege de 1,5 metri nu se mai poate respecta, dar o distanţă totuşi 

rezonabilă pentru un cărucior de copii, etc. despre asta ar fi vorba.  

Dl. comisar Damaschin: - pe anumite artere din Tîrgu-Mureş care au fost 

modernizate la sfârşitul anului, asta s-a urmărit în mod direct, îngustarea trotuarelor şi 

asigurarea locurilor de parcare, pe str. Kogălniceanu este o problemă, acolo problema 

consider că nu ar trebui să o rezolvăm prin marcaj, ci prin stâlpişori. Marcajul este marcaj, 
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acela oricând poţi ca să-l încalci, prin stâlpişori putem să facem cel mai bine sau printr-o 

delimitare fizică pur şi simplu.  

Dl. consilier Bakos: - mulţumim, domnule Damaschin. 

Am primit de la dl. director Bretfelean Valentin  raportul de evaluare a activităţii 

Poliţiei locale, dacă are cineva întrebări, vă rog să le adresaţi. 

Dl. Csegzi Sandor  a solicitat o prezentare foarte scurtă privind activitatea 

Universităţii Cultural Ştiinţifice Tîrgu-Mureş în perioada 2013-2015, în mape avem o 

prezentare lungă, dar este un subiect de asemenea interesant. 

Dl. Csegzi Sandor: - încerc să transmit informaţii cât mai repede către dv., acesta 

este un filmuleţ care ne arată imagini despre activitatea noastră punctând câteva idei de bază, 

informaţii foarte multe aveţi în materialul din dosar unde v-am dat toate informaţiile pe care 

le am şi eu la mine în instituţie pentru a susţine activitatea noastră. Este vorba despre o 

instituţie publică sub autoritatea Consiliului local, este adusă la viaţă de o Hotărâre de 

Consiliu local, denumirea este dată de către Consiliul local şi susţinerea este în mare măsură 

dată de Consiliul local şi de aceea consider că trebuie să vă informăm cu lux de amănunte 

despre activitatea noastră. O parte din activitate o cunoaşteţi pentru că participaţi la ea, 

Consiliul ştiinţific aşa se numeşte consiliul de conducere al nostru, are trei membri - domnii  

Matei Dumitru, Heller Bela şi Sabău Olimpiu ca membri în acest consiliu şi ce doresc acum 

să vă arăt de fapt că am reuşit în aceşti trei ani de când am preluat conducerea acestei 

instituţii,  am reuşit să schimbăm la faţă instituţia, încercând să ridicăm nivelul activităţilor 

din această instituţie la un nivel la care putem să fim parteneri chiar cu universităţile de stat 

sau particulare din oraş sau chiar din străinătate, să fim parteneri cu societăţi comerciale, să 

fim parteneri cu liceele, şcolile din oraş, să fim parteneri cu organizaţii culturale, 

guvernamentale sau nonguvernamentale. Am reuşit ceea ce ne-am propus la început ca să 

fim un iniţiator, un catalizator,  un organizator şi un partener bun în activitatea noastră şi nu 

intru în amănunte prea multe, am să vă rog să vă uitaţi la titlurile evenimentelor la materialul 

din mapă, imaginile sunt făcute la aceste evenimente.  

Am avut conferinţe naţionale, internaţionale, worksopuri, seminarii, în total peste 

25 la număr, evident că am insistat pe activităţile consacrate deja la Universitatea Cultural 

Ştiinţifică cu vechea  denumire Universitatea Populară ca centru educaţional pentru adulţi, şi 

am oferit în decursul acestor ani un număr de 69 de cursuri, am acreditat din nou încă cinci şi 

efectiv au fost activate, s-a lucrat pe 39 de cursuri. Am avut în cei trei ani 301 cursanţi, apare 

şi graficul cu dinamica numărului de cursuri, respectiv dinamica cursanţilor. Trebuie să ştiţi 

că angajaţi la propriu în această instituţie suntem doi, dar toţi lectorii şi peste 30 la număr 

este numărul lectorilor cu care am lucrat în decursul anilor şi cu care avem relaţii de 

colaborare, sunt plătiţi din cursuri. Nu ţinem cursuri gratuite, sunt cursuri plătite ori de 

societăţi comerciale, ori de cursanţi. Ce aş dori să mai scot în evidenţă că reuşim să facem 

chiar activitate de cercetare  şi dezvoltare în domeniul electronicii. Suntem primii care am 

lansat balon stratosferic în scop ştiinţific în Transilvania, cu scop ştiinţific, chiar din 

România, am dezvoltat un robot autonom, un coaplicopter kroner cu numele mai modern şi 

am efectuat ca aplicaţii suplimentare filmări aeriene pe care le-am folosit atât pentru 

documentare dacă a fost vorba de evenimentele organizate de noi sau de primărie dar şi 

documentarea viitorului drum ocolitor pe care îl preconizăm. Dar am fost primii care am 

organizat conferinţa TEDx în Tîrgu-Mureş şi am mai avut şi alte priorităţi - record mondial. 

Am avut o colaborare activă în doborârea recordului mondial în activitatea domeniului de 

igienă bucală. Am pus cele două benere ca să vedeţi cele două proiecte pe care le-am 

desfăşurat, primul Milenium development gols for local autoritis, este un proiect care s-a 

încheiat anul trecut dar în cadrul acestui proiect Municipiul Tîrgu-Mureş a fost cooptat în 

Climate Aliance cea mai mare asociere pentru urmărirea schimbărilor climatice, de fapt 
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adaptarea la schimbările climatice. Celălalt proiect este numai un singur bener, dar o să vă 

mai întâlniţi cu aceste imagini, este al doilea proiect pe care îl desfăşurăm şi este vorba 

despre dezvoltarea sustenabilă, activitatea municipiilor, autorităţilor locale în dezvoltarea 

sustenabilă a localităţilor. Aş dori ca să vă cer prijinul pentru perspectivele pe care ni le 

propunem în viitorul foarte apropiat, avem nevoie de un nou sediu şi avem o hotărâre de 

consiliu din partea dv. sper că anul acesta ne vom putea muta într-un cadru mai adecvat, ne 

dorim înfiinţarea unui centru media pentru a avea o activitatea pe o nişă care nu este 

acoperită în oraşul şi judeţul nostru. Dintr-un alt proiect Calea verde pentru dezvoltare 

durabilă în care suntem parteneri, vom înzestra un laborator pentru studiul schimbărilor 

climatice şi ce este foarte important, vedem o perspectivă foarte realistă pentru înfiinţarea 

unui centru educaţional în domeniul auto şi a meseriilor colaterale, cum este prelucrarea 

metalelor cu ajutorul maşinilor cu comandă numerică, automatizări, tinichigerie, vopsitorie şi 

mecanică auto, în colaborare cu liceele din oraş cred că am putea deveni un centru important 

la nivelul judeţului. 

Dl. consilier Bakos: - mulţumim, daţi-mi voie să vă felicit, dintr-o instituţie poate 

anacronică de format bucătari, aţi ajuns într-un timp foarte scurt un catalizator între 

universităţi de prestigiu şi să vă implicaţi în proiecte de cercetare majoră. Felicitări, cel puţin 

din partea mea. 

D-na consilier Corneanu: - am ascultat cu atenţie materialul prezentat de dl. 

profesor, cunosc activitatea acestei instituţii de învăţământ, aduce plus valoare pentru 

învăţământul din judeţ, dânsul a punctat mai mult pe municipiu, personal am beneficiat în 

calitate de cursant, a înţelepciunii de a aduce noi cursuri de formare, sper ca în calitate de 

profesor şi formator să ajung un colaborator al domniei sale în calitatea pe care o are în 

acestă instituţie cultural ştiinţifică. Doresc ca împreună să găsim o cale legală de a obţine un 

sediu. Învăţământul, atât cel de stat coordonat de Ministerul Educaţiei Naţionale cât şi 

completările prin aceste forme de organizare, trebuie ocrotite prin lege. 

Dl. Csegzi Sandor: - nici eu nu cunosc altă cale decât cea legală. 

Dl. consilier Bakos: - urmează câteva şedinţe AGA, dat fiind faptul că prin aceste 

şedinţe AGA votăm nişte bugete care la rândul lor se vor găsi în bugetul municipiului Tîrgu-

Mureş, ca urmare este logic să începem cu hotărârile AGA. 

Dl. consilier Maior: - La Mulţi Ani, aş dori să le mulţumesc partenerilor de la 

Harmonia  Cordis  pentru că nu ne-au uitat şi ne-au  trimis câte un CD cu Al Di Meola, dacă 

tot vorbeau unii cârcotaşi că nu ne interesează cultura, încet-încet am devenit un oraş 

multicultural şi cred că împreună români şi maghiari am demonstrat că putem face multe. Să 

dea Dumnezeu să fie un an bun cu multe realizări, iar în ceea ce priveşte relaţia mea cu dvs. 

vă puteţi baza că rămâne aceeaşi.  

 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Locativ SA 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Administrator Imobile şi Pieţe SRL 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Transport Local SA 

Adunarea Generală a Acţionarilor – SC Science City  for Research and  Medical 

Informatics 

 

Ordinea de zi a şedinţei de astăzi cuprinde 30 de puncte, datorită faptului că 

punctul 15 a fost retras, plus încă 9 puncte  în regim de urgenţă. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
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Conform regulamentului, supun la vot probarea procesului verbal de la şedinţa 

trecută. Este pe site-ul primăriei, îl avem aici în faţă. Supun la vot procesul verbal. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? 

Cine se abţine? – 2 abţineri (loghin Jozsa) 

Înainte să trecem la punctul 1 din ordinea de zi care este o informare, vă informez 

că avem 10 informări care nu sunt pe ordinea de zi. Legat de ele, dacă sunt observaţii. 

Dl. secretar Mureşan: – informările le-aţi votat, domnule preşedinte,  în 

momentul în care aţi votat ordinea de zi. 

Dl. consilier Bakos: - mă refer la acele documente care sunt în mape şi au natura 

informărilor. 

Dl. secretar Mureşan – este punctul 9 în regim de urgenţă. 

Dl. consilier Bakos: - da, aşa este, îmi cer scuze. 

Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Informare privind acordarea serviciilor de asistenţă socială şi utilizarea subvenţiei 

acordate în baza Legii nr. 34/1998 cu modificările şi completările ulterioare şi a H.G. nr. 

1153/2001 cu modificările şi completările ulterioare pentru anul 2015: 

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Informare privind activitatea Serviciului de Asistenţă Socială în anul 2015: 

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Informare privind activitatea asistenţilor personali din cadrul Serviciului Public de 

Asistenţă Socială, în perioada 1 iulie 2015 – 31 decembrie 2015: 

Informarea a fost însuşită de către domnii consilieri. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind adoptarea bugetului local al Unităţii Administrativ 

Teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş, pentru anul 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - dacă sunt observaţii? 

D-na consilier Corneanu: - am o propunere, la Liceul Tehnologic Avram Iancu, 

clădirea nouă folosită în comun cu Şcoala Bernady Gyorgy, se impun reparaţii la acoperiş. 

Reprezentanţii din primărie au fost, au constatat şi au promis că urmează în regim de urgenţă 

propun cuprinderea acestei lucrări, sincer vă spun că ne plouă pe catedră. 

Dl. consilier Bakos: - am o rugăminte, dat fiind faptul că bugetul a fost dezbătut 

în comisii, pe parcurs dacă aveţi informaţii şi solicitări, rugămintea mea ar fi să spuneţi 

capitolul bugetar  unde doriţi o majorare sau micşorare, ca cei de la Direcţia economică să 

poată să facă. Uitaţi-vă prin buget şi o să consemnez. Altfel va fi imposibil de votat că nu se 

ştie la ce capitol. 

Dl. consilier Peti: - procedural am intervenit, fiindcă încerc să dau răspunsurile 

eu. La capitolul învăţământ avem prevăzut un buget la capitolul reparaţii, mai multe capitole, 

între care concret şi Gimnaziul Bernady Gyorgy. Dacă nu sunt incluse în capitolul de 

reparaţii generale în următoarea lună vom reveni, având la bază şi nota internă cu notă 

justificativ, aşa cum cere lege. Cu permisiunea dv., bine? 

D-na consilier Corneanu: - Şcoala Bernadi Gyorgy înseamnă clădirea veche de 

la stradă, dar elevii de la Bernady activează şi în clădirea de la Avram Iancu, cele două fiind 

în consorţiu. E vorba de clădirea nouă. Elevii de la Şcoala Bernady Gyorgy activează în 

consorţiu. Nu puteam să spun Şcoala Bernady, practic clădirea este Şcoala Avram Iancu. 

Dl. consilier Bakos: - am luat act şi cei de la Direcţia Şcoli vor consemna şi în 

limitele posibile vor rezolva problema. 
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Dl. consilier Soos: - faţă de bugetele de anii precedenţi s-a făcut îmbunătăţire şi 

se iau în vedere nevoile oraşului referitor la transport şi dezvoltări. Eu aş dori să semnalez, în 

februarie va fi rectificare şi atunci am cerut, la şcoli este o problemă destul de mare legat de 

mobilier. Majoritatea şcolilor am mobilier învechit şi nu s-a investit în aceste instituţii de 

zeci de ani şi am cerut de la mai multe şcoli să vină cu propuneri, că nu ştim efectiv care sunt 

problemele din şcoli şi să fie luate în evidenţă necesităţile învăţământului şcolar, având în 

vedere că educăm acolo baza, viitorul acestui oraş. 

Dl. consilier Bakos : - ce propuneţi? În februarie? Am înţeles. 

Dl. consilier Haller: - ceea ce trebuie să spun, trebuia spus la şedinţa comisiei de 

specialitate,  dar este o solicitare de ultimă oră. Ieri am fost abordat de către Consiliul 

elevilor de la şcoala de unde predau – Liceul Bolyai şi ei au adus cererile altor patru licee 

mari din Tîrgu-Mureş şi solicită  burse. Este o problemă de actualitate la noi în învăţământ. 

Se ştie că bursele sociale se asigură cu regularitate, dar este vorba de bursele de merit, de 

performanţă şi de studiu şi pentru că nu am abordat din timp această temă, poate acum 

trebuie să ne orientăm către o zonă care are deja o alocare bugetară şi anume, spre cultură, 

care este limitrofă cu învăţământul. Azi s-a vorbit deja de cultură şi s-a vorbit de o 

ameliorare a strategiei culturale care este reală, de aceea fără a duce atingere acestei strategii 

eu aş propune la capitolul 2a.1 care prevede nişte cheltuieli culturale de recreere şi religioase, 

o reducere a alocaţiei bugetare cu 10% prin eficientizarea cheltuielilor, printr-o austeritate 

sporită în cheltuieli şi realocarea diferenţei care ar fi de 550 mii către burse destinate acelor 

elevi care la şcoli îşi fac cinste şi se vor afirma în cultură azi mâine, unii s-au şi afirmat deja. 

Dl. consilier Bakos: - mi s-a făcut semn că se ştie care este capitolul bugetar. 

Dl. consilier Sabău: - grupul P.S.D. am redactat o listă de obiective care ni le-am 

propus sub aspectul finanţării, am văzut că mai era puţin disponibil în proiectul de buget 

propus de municipiu şi atunci am ajuns la concluzia că ar fi mai bine respectivele direcţii 

bugetare să le aducem la rectificarea din luna februarie şi atunci noi săptămâna viitoare o să 

depunem în scris şi rugăm executivul nu neapărat cu prioritate, să se aplece mai mult şi 

asupra celor propuse de către noi pentru luna februarie în rectificare.  

Dl. consilier Bakos: - este o idee bună, poate prin martie o să ştim şi execuţia 

bugetară şi o să fie mai uşor. 

Dl. consilier Maior: - în ceea ce priveşte hotărârea cu zoo, cu societatea, am spus 

să o amânăm până la şedinţa viitoare şi atunci vom realoca acea sumă de bani de 500 de mii 

care astăzi este pusă ca şi aport la acea societate,  iar până luna viitoare să vină cu un plan de 

afaceri, dacă este sustenabilă ideea, dacă nu este sustenabilă, câţi bani trebuie alocaţi de la 

bugetul local, dacă este legal cum îi alocăm, să veniţi cu o informare mai amplă până luna 

viitoare. Nu avem nimic împotrivă, de acord cu toată lumea, chiar ne-am gândit şi la un 

O.N.G. să vedem pe lângă ce aveţi,  dar să veniţi cu ceva mult mai aprofundat şi atunci banii 

aceia 495 mii care erau în buget pentru capitolul social  aş dori să se aloce 200 mii la biroul 

energetic conform notei existente nr. 72, iar restul banilor vor trece la Serviciul Public de 

Utilităţi Municipale  investiţii şi lucrări în continuare.  

Dl. consilier Bakos: - conform uzanţei, trebuie să supun la vot bugetul fără 

modificările care  

Dl. consilier Maior: - am uitat un lucru, contractul Colectiv de muncă prevede o 

sumă de bani pe care o avem în rezerva bugetară, 1 milion de lei, care propus să fie trecuţi 

din rezerva bugetară pentru contractul colectiv de muncă. S-a găsit soluţia, aveţi contractul 

colectiv de muncă în regim de urgenţă, cu rugămintea ca acel milion să-l trecem din rezerva 

bugetară pentru contractul colectiv de muncă, e vorba de o indemnizaţie de 300 de lei. 
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 Dl. consilier Bakos: - conform uzanţelor, supun la vot varianta iniţială este 

varianta II din mape, fără modificările propuse de colegi, inclusiv cele de februarie, deci 

varianta iniţială. 

Cine este pentru? – 6 voturi (Fărcaş I., Moldovan C., Molnar E., Moldovan O., 

Loghin L., Sabău O.) 

Cine este împotrivă? – 7 voturi (Bakos L., Dordea N., Matei D., Soos Z., Benedek 

I., Maior C., Peti A.) 

Cine se abţine? – 8 abţineri  

In această variantă proiectul a fost respins. 

Urmează să supun cu modificările propuse de colegi, acele modificări care trebuie 

operate acum, e vorba despre burse 550 mii, respectiv cele propuse de dl. Maior referitor la 

Biroul energetic şi SPUM, respectiv 1 milion de lei la contractul colectiv de muncă. Cu 

aceste modificări, vă rog să votaţi. 

Supun la vot varianta  II cu ce am enumerat eu acum. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Corneanu M.,  Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Dl. consilier Maior: - am o rugăminte la consilierii locali, nu mă leg de doamna 

că nu-i frumos. Dacă tot veniţi setaţi că nu votăm, atunci măcar nu mai interveniţi în comisii 

şi spuneţi că vreţi una şi alta, dacă tot nu vă interesează. Ca sfat. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind adoptarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli aferent 

anului 2016 al S.C. Locativ S.A.: 

Dl. consilier Bakos:  -  supun la vot proiectul de hotărâre, l-am dezbătut adineauri 

şi în calitate de A.G.A. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli aferent 

anului 2016 al S.C. Administrator Imobile şi Pieţe S.R.L.: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind adoptarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli aferent 

anului 2016 al S.C. Transport Local S.A.: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Corneanu M., Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii Consiliului local municipal Tîrgu 

Mureş la realizarea proiectului „POLIŢIE – AUTORITĂŢI LOCALE SERVICII PUBLICE 

ÎN PARTENERIAT”: 

Dl. consilier Bakos:  - este un parteneriat cu tradiţie. Supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului A.G.A., d-na Karacsony 

Erdei Etel, să aprobe documentele referitoare la subiectul de pe ordinea de zi a şedinţei 

ordinare a Adunării Generale a Acţionarilor – S.C. Compania Aquaserv S.A. din data de 10 

februarie 2016: 

Dl. consilier Bakos:  -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Molnar E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea preţurilor şi tarifelor pentru serviciile 

publice de alimentare cu apă şi de canalizare prestate de S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. consilier Bakos:  -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Moldovan O, Loghin L., Molnar E, Sabău O.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17  voturi pentru şi 4 abţineri. 

Dl. consilier Maior: - de 15 ani de când tot votăm preţuri la Aquaserv, am fost tot 

timpul acuzaţi că s-au mărit preţurile. Astăzi am votat ieftinire de preţuri, dar nu am văzut pe 

cineva să zică ceva, nici un consilier local. Dar în 15 ani de fiecare dată,  cu proiecte 

aprobate, cu bani câştigaţi pe Uniunea Europeană. O dată, o televiziune nu am văzut. 

Dl. consilier Bakos: - singurul argument că nu e meritul nostru, că Guvernul a 

micşorat TVA-ul. Dar nu contează. Dar totuşi e o scădere. Puteam să lăsăm aşa. E premieră 

într-adevăr. 

Dl. consilier Benedek: - domnilor consilieri, dar aţi văzut că unii nu sunt de acord 

să se ieftinească. Atunci, ce să spunem? 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

nr. 114/31.03.2011 referitoare la acordarea unor prestaţii sociale sub formă de tichete 

sociale: 

Dl. consilier Bakos:  - nu au fost probleme în comisii, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

nr. 308/16.09.2010: 

Dl. consilier Bakos:  -  dacă nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi o abţinere. 

(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcţii şi a Organigramei la 

Căminul pentru persoane vârstnice: 

Dl. consilier Bakos:  -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru. 

(Nu a votat dl. consilier Soos Zoltan) 

 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind actualizarea costului mediu lunar de întreţinere şi a 

contribuţiei lunare de întreţinere în anul 2016 pentru beneficiarii serviciilor asigurate în 

cadrul Căminului pentru persoane vârstnice: 

Dl. consilier  Maior: - am citit în presă că votăm nişte tarife care sunt atât de 

mari, eu i-aş ruga pe cei care dau în presă, să ia la nivel de ţară cine are cel mai mic tarif din 

oraş şi dacă nu mă crede pe mine să-l întrebe pe dl. Peti că ştie dânsul, pentru că a verificat. 

Avem cel mai mic tarif din ţară. Aviz cei care se gândesc să-şi facă campanie electorală în 

anumite scopuri. Nu vorbesc de consilieri locali aici, că i-aş fi spus pe nume. 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 15 s-a retras din ordinea de zi 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea unor facilităţi fiscale, în sensul anulării 

majorărilor de întârziere în cota de 73,3% aferente obligaţiilor de plată principale restante la 

30 septembrie 2015, inclusiv: 

Dl. consilier Bakos:  - nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea duratei aferente contractelor de concesiune 

ce urmează a fi încheiate începând cu anul 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 
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Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către VIZI JOZSEF a terenului  

în suprafaţă de 23,71 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos:  -  

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind concesionarea, conform regulamentului, către S.C. 

Grosaliment S.A. a terenului în suprafaţă de 36 mp, teren aflat în proprietatea Municipiului 

Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii de 

locuinţe din fondul locativ de stat, locuinţe sociale, locuinţe pentru chiriaşi evacuabili din 

locuinţele retrocedate şi locuinţe pentru pensionari, destinate închirierii pentru anul 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - nu sunt înscrieri la  cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Hints M.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

22/30.08.2012 referitoare la reactualizarea componenţei Comisiei de specialitate pentru 

repartizarea spaţiilor cu altă destinaţie decât aceea de locuinţe: 

Dl. consilier Bakos:  - numele persoanelor noi sunt nominalizate în hotărâre, 

putem vota? Din  executiv. Supun la vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 al Hotărârii Consiliului local nr. 

279/16.09.2014 referitoare la reactualizarea componenţei Comisiei pentru analizarea 

solicitărilor de locuinţe sociale, locuinţe pentru chiriaşi din case retrocedate, de necesitate, 

chirie fond de stat şi locuinţe pentru tineri destinate închirierii: 

Dl. consilier Bakos:  - vă rog să nominalizaţi doi consilieri pentru comisia pentru 

analiza solicitărilor de locuinţe speciale, locuinţe pentru chiriaşi din casele retrocedate şi 

altele. S-a propus dl. Soos şi dl. Gujan. Cu aceste nume, vă rog să votaţi noua comisie.  
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Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Gujan L., Soos Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 197/31.05.2007 referitoare la aprobarea Regulamentului de stabilire de măsuri 

unitare de organizare şi asigurare a dezvoltării şi întreţinerii spaţiilor verzi din Municipiul 

Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos:  - dacă nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic 

de Detaliu – studiu de amplasament pentru construire clădire comercială”, str. Gheorghe 

Doja nr. 198, proprietari – beneficiari Marinescu Horia şi Marinescu Ana: 

Dl. consilier Bakos:  - dacă nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 25 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism Plan Urbanistic 

Zonal – relotizare teren şi stabilire reglementări pentru construire case de locuit”, str. 

Mărului, fn, proprietari – beneficiari Kiss Tamas, Kiss Kamilla, Benedek Agnes: 

Dl. consilier Bakos:  - dacă nu sunt înscrieri la cuvânt, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 26 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind completarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

317/17.12.2015 referitoare la aprobarea aderării unor unităţi administrativ teritoriale la 

Asociaţia de Dezvoltare Intercomunitară „Aqua Invest Mureş”: 

Dl. consilier Bakos:  - trebuie nominalizări. Unul dintre viceprimari. Dl. Peti, şi 

un supleant. A fost propus dl. Bakos Levente, iar ca supleant dl. Hints M. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri (Hints M., Molnar E.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri.  

Dl. consilier Maior: -  a fost d-na Karacsony, ea  ştie exact  ce este acolo. 

Dl. consilier Bakos: - trebuia să o nominalizaţi pe ea,  putem reveni cu votul. 

Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului – cadru în vederea 

închirierii şi utilizării temporare a spaţiilor excedentare din unităţile de învăţământ 

preuniversitar de stat, aflate în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, a Caietului de sarcini 

– cadru, a modelului de contract de închiriere, a modelului de contract de utilizare temporară: 

Dl. consilier Bakos:  - avem un model de contract în acest sens, făcut către 

colegii din executiv de la Direcţia Şcoli. Supun la vot proiectul de hotărâre cu amendamentul 

comisiei de buget. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind revocarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

292/05.11.2015 referitoare la schimbul de teren şi clădiri între Municipiul Tîrgu Mureş şi 

Parohia Romano-Catolică nr. 1 Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos:  - varianta II. Conţine ce facem de acum înainte? Supun la 

vot varianta II, revocăm dar stabilim nişte măsuri, ce facem de acum înainte. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? – 1 vot (Dordea N.) 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu  19 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi o abţinere. 

Punctul nr. 29 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind înfiinţarea unei societăţi comerciale cu răspundere 

limitată, cu obiect principal de activitate cod CAEN 9104: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot. Vă rog să anulaţi votul, dat fiind faptul că la 

discutarea bugetului am revocat suma alocată pentru constituirea acestei societăţi, rămâne 

fără obiect această hotărâre, rămâne să analizăm luna viitoare. 

Punctul nr. 30 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind transportul de animale de colecţie din Olanda, Zoo 

Amsterdam la Zoo Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre.  

 Este transport de animale, nu ştiu trimitem sau aducem, că avem şi noi şi ei. Dl. 

director ne-a prezentat în comisii despre ce animale este vorba. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 

Punctul nr. 31 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind indemnizaţia în valută pentru o delegaţie  din partea 

Municipiului Tîrgu Mureş, care se va deplasa la Mannheim şi  Koln /Germania, în perioada 

14 – 22 februarie 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu  20 de  voturi şi o abţinere. 

 

Materiale în regim de urgenţă 
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Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind modificarea punctului 5 din Anexa Hotărârii 

Consiliului local nr. 321/17.12.2015 referitoare la aprobarea unor taxe speciale pe anul 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - se referă la taxa de timbru. 

Supun la vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 

Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local 

nr. 363/17.12.2015 referitoare la înfiinţarea unei societăţi comerciale cu răspundere limitată 

cu obiect principal de activitate cod CAEN 5110: 

Dl. consilier Bakos:  - când am discutat în AGA, nu trebuia să? Şi modificarea 

denumiri, bănuiesc. Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu  20 de  voturi şi o abţinere 

Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al S.C. 

The Science City For Research and Medical Informatics S.A. pentru anul 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - am votat în calitate de A.G.A. bugetul. Votăm acum şi în 

calitate de Consiliu local. 

Supun la vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 

Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobarea sprijinului financiar pentru acţiuni ale 

instituţiilor de învăţământ în baza concursului de proiecte pe semestrul I 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - colegii din comisia de specialitate au analizat proiectul. 

Supun la vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? –  

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de  voturi. 

Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş contrasemnează Hotărârea de consiliu cu 

nota nr. 6981 din 4.02.2016.  

Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru sprijinirea acţiunilor sportive 

pe semestrul I 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 20 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 1 abţinere  (Molnar E..) 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de  voturi pentru şi o abţinere. 

Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri de valorificare prin vânzare la 

licitaţie publică a mijloacelor fixe din proprietatea Municipiului Tîrgu-Mureş, propuse spre 

scoatere din funcţiune de către S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. consilier Bakos:  - supun la vot proiectul de hotărâre 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 3 abţineri  (Molnar G., Corneanu M., Loghin L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18  voturi pentru şi 3 abţineri. 

Vă rog să faceţi propuneri pentru comisie. Pentru simplitate, v-aş propune comisia 

care se ocupă cu  Energomurul. Au fost propuşi domnii consilieri  Peti Andrei, Maior 

Claudiu,  Matei Dumitru şi Jozsa Tibor. 

Supun la vot comisia care va fi parte integrantă a hotărârii. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 4 abţineri  (Molnar E.,  Peti A.,  Matei  D., Jozsa T.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18  voturi pentru şi 4 abţineri. 

Punctul nr. 7 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind mandatarea Consiliului de Administraţie S.C. Locativ 

S.A. Tîrgu Mureş pentru semnarea unui Act adiţional în vederea modificării Contractului de 

mandat nr. 316/2015: 

Dl. consilier Bakos:  - am votat şi în cadrul A.G.A. aceeaşi chestiune. 

Supun la vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri  (Moldovan  O.,  Loghin L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19  voturi  pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 8 – regim de urgenţă 

Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Contractului-acord colectiv 

dintre Municipiul Tîrgu Mureş şi Sindicatul „Forum” al salariaţilor din administraţia 

Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. secretar Mureşan: -  o singură menţiune vă rog, la art. 3 alin. 3 din contractul 

colectiv de muncă, acea menţiune să se scoată afară, deoarece nu se poate dispune printr-un 

contract colectiv de muncă  sau altă formă contractuală, peste dreptul angajatului, de a-i 

reţine automat bani în favoarea unui sindicat sau altă organizaţie. Este treaba lor cum îşi 

reglează plăţile, obligaţiile între membrii de sindicat şi sindicat, nu se poate dispune printr-o 

altă formă de convenţie. Cu menţiunea aceasta 

Dl. consilier Bakos:  - eu ştiu situaţie în care angajatorul reţine, se fac şi la, nu 

contează.   Cu această propunere a d-lui secretar, supun al vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 2 abţineri  (Moldovan O.,  Loghin L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19  voturi pentru  şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 9 – regim de urgenţă 

Informare privind solicitările adresate Secretarului Municipiului Tîrgu Mureş 

pentru a fi aduse la cunoştinţă consilierilor locali municipali în şedinţa Consiliului local 

municipal din data de 28 ianuarie 2016: 

Dl. consilier Bakos:  - este o informare din partea d-lui secretar cu privire la 

solicitările adresate dânsului, către Consiliul local. Sunt zece la număr, ce am spus înainte de 

şedinţă. 
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Dl. consilier Peti: - cu privire la punctul 9 în regim de urgenţă, aş dori să aduc în 

discuţie punctul 6, deoarece suntem afectaţi  mai mulţi dintre noi, ştim foarte bine că sunt 

mai multe etape procedurale prin care se trece într-o urmărire penală şi cred că noi consilierii 

locali am încercat să fim în limitele legale când am decis sau am modificat de fapt o 

iniţiativă de a ne constitui ca parte civilă, dar având în vedere că suntem într-o altă fază 

procedurală, eu cred că ar trebui să ne sprijiniţi, mai ales dl. secretar,  să iniţiem un proiect de 

hotărâre care să fie în concordanţă cu legea penală şi obligaţiile şi drepturile procesuale a 

autorităţii locale. Vă rog, la şedinţa următoare să facem acest proiect de hotărâre şi vă 

solicităm susţinerea în acest sens.  

Dl. consilier Bakos: - înainte de a vă ruga să vă gândiţi la un nou preşedinte de 

şedinţă pentru următoarea şedinţă,  

A fost propus dl. Maior Claudiu preşedinte al următoarei şedinţe de consiliu. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Dl. Maior Claudiu va fi preşedintele următoarei şedinţe de consiliu. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri, vă felicit pentru operativitate şi vă 

doresc să aveţi această operativitate până în luna iunie sau când se catadicseşte să se 

organizeze alegeri. 

Câteva consideraţii: cu tot circul şi angajamentul unor posturi angajate, vă pot da 

toate asigurările că atât angajaţii primăriei, arhitecta şefă cât şi şefa de la investiţii, nu le 

consider nicidecum vinovate sau afectate. Este o procedura care se practică cu maşcaţi, asta 

aţi vrut-o, unii v-aţi bucurat când aţi votat viceprimari, aşa că aşteptaţi-vă fiecare că e posibil 

oricând să vă păzească pe oricare. Acestea sunt procedurile, acesta e Statul. Atâta vă pot 

asigura că şi-au văzut de treabă şi nu au format nici de hoaţe, nici de derbedei sau alte lucruri 

pe care îşi imaginează să le proiecteze unii, mai ales posturile de televiziune care sunt 

oficioase. 

Problema care aţi votat-o dv., domnilor consilieri, privind sprijinirea sportului, a 

fost găsită în regulă şi în legalitate de către justiţie. Modul în care aţi alocat banii până acum, 

vă aduc la cunoştinţă acea sentinţă definitivă şi irevocabilă.  

O să vă propun în următoarea perioadă şi vă rog să trataţi cu toată seriozitatea 

pentru că dacă se joacă astfel de carte în România, nu vreau să particip de nici un fel, chiar 

prin omisiune sau mai mult, prin o tăcere suspectă, puteţi unii să aveţi îndoieli, suspiciuni, 

orice. Eu nu o să accept ca acest lucru să-l adopt în Primăria Tîrgu-Mureş numai de dragul ca 

cineva să fie liniştit sau alţii să-şi aranjeze puncte electorale. Nu. Cât e vorba de a apăra 

interesele oraşului, le voi face cu toată seriozitatea şi cu tot curajul în a promova hotărâri de 

consiliu, nu cum fac unii spre liniştea lor în care nu se face nimic  de 3 ani de zile, ca nu 

cumva să greşească ceva. O să judecaţi dv., dacă trenul acesta al oportunităţilor o să fie 

benefic pentru judeţ sau alte localităţi adoptându-se o altfel de situaţie. 

O să cer în mod imperios cei care aţi votat şi aţi numit oameni în consiliul de 

administraţie sau responsabil asupra problemelor patrimoniale sau orice natură care a fost 

angajată Primăria Tîrgu-Mures, să răspundeţi. Pregătiţi-vă, vă cer în mod imperios ca 

executiv, modul în care aţi fost, nu e nicio suspiciune, nici un fel de chestie, doar că veţi 

primi o serie de consilieri care aţi avut aceste atribuţii să le clarificaţi. Vă pot da exemple dar 

nu are nici un rost, nu sunt suspiciuni, nu e nimic decât trebuie clarificate.  

Vă cer în mod special cei care v-aţi angajat şi ai fost susţinători, să susţineţi în 

continuare o analiză corectă şi de urgenţă între activitatea Consiliului local - Consiliul 

judeţean, având în vedere obligaţiile pe care le avem. S-au angajat şi ne-am angajat. Atâta vă 

pot da asigurări, Consiliul local şi primăria şi-au făcut toate temele la timp şi onorat. Vreau 
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analiză ce s-a întâmplat în problema gunoiului şi vă cer imperios, nu ne facem că nu. Sunteţi 

responsabili. Aţi votat, ne-am însuşit toate atribuţiile, am avut o şedinţă aproape un an de zile 

şi văd că în Consiliul judeţean nu se ia în discuţie acest lucru. Vorbesc de consilieri. Discuţia 

cu preşedintele am avut-o şi i-am spus că o să cer în mod oficial şi instituţional această 

analiză. În toate proiectele noastre că e oraşul cultural sau problemele de zonă periurbană, 

Primăria Tîrgu-Mureş a alocat sume care vreau să văd ce se întâmplă cu ele. Vorbeaţi de 

rectificări bugetare, eu zic că vă grăbiţi încă, aşteptaţi ca recomandare exerciţiul primului 

trimestru, după care putem gândi o rectificare. În momentul în care intervin lucruri de 

urgenţă, sigur că sunteţi suverani în a decide astfel de lucruri. Nu cred că va fi o astfel de 

situaţie. În schimb, alocarea sumelor importante pentru zona periurbană unde nu s-a 

întâmplat nimic, nicio consultanţă, nici un studiu, nici un angajat nimic, Consiliul Judeţean 

este responsabil. S-a votat sumă pentru anumită activitate. Anunţaţi-vă colegii de partid 

pentru a-şi pregăti întâlnirea pe această temă. 

În ceea ce privesc comisiile de învăţământ şi buget, vă rog să vă reuniţi săptămâna 

viitoare, pentru că se leagă una de cealaltă. Nu poţi să faci o vizita la Mannheim sau să ai  

aspiraţii de a colabora cu Universitatea din Munchen şi tu să nu te duci cu nimic, exact cum e 

Grădina zoologică, aşteptăm mergem tot noi, aşteptăm şi vizite. M-aş bucura să vină 

Amsterdamul cu Grădina Zoologică, nu să mergem tot noi. Ei, de data acesta Mannheim a 

fost de două ori la Tîrgu-Mureş, de două ori am semnat cu Primăria Tîrgu-Mureş, şi acesta 

este momentul în care să transmită delegaţia arătând disponibilitatea noastră pentru a demara  

problema de arte şi meserii. 

În orice caz, doritorii şi cei  care sunteţi angajaţi în procesul de învăţământ vă rog 

să trataţi cu toată seriozitatea, pentru că în săptămâna viitoare vă prezentăm un proiect de 

achiziţii pentru că dacă te duci spre ei trebuie să arăţi şi ce eşti capabil să faci tu, nu cum e 

obiceiul în România că noi facem de toate, inclusiv anumită sucţiune în anumite poziţii şi 

anumite timpuri, exprimate chiar de preşedinţi de ţară. Nu. Trebuie să arăţi că eşti pregătit să 

adopţi acea măsură şi ai făcut şi tu ceva. Primăria Tîrgu-Mureş este în măsură să arate acest 

lucru. Doar că vă rog să vă reuniţi să vedeţi dacă negocierea formată de direcţia de 

învăţământ şi Universitatea populară o agreaţi şi atunci să-i daţi verde, buget este doar că 

trebuie să şi vedeţi şi să decideţi. Vă rog săptămâna viitoare marţi sau luni să aveţi această 

decizie. Pentru că atunci daţi verde executivului să poată face. 

Vă anunţ că fac o încetare a oricărei colaboratori cu pompierii, asta din respect 

faţă de adevăr şi în ţara aceasta să se termine cu circul. Avem un parteneriat corect cu poliţia 

pe care-l sprijinim. Avem un parteneriat cu toate instituţiile care într-adevăr nu sunt la 

cheremul şi la decizia unor budoare politice. Iertaţi-mi expresia, dar asta, din păcate se 

practică. Am avut o colaborare onestă, dar în urma analizei care s-a făcut după Colectiv, 

vreau să nu picăm în acelaşi colectivism desuet. Am spus primul în ţară că şcolile noastre nu 

sunt de categoria care le-a vrut ministrul. Nu m-a bucurat demisia lui sau nu ştiu ce. Şcolile 

din Tîrgu-Mureş sunt fără probleme, la fel cum este şi Casa de Cultură „Mihai Eminescu”. 

Trebuie să spună cu subiect şi predicat. Este singura instituţie care nu are nicio problemă şi 

conferă  siguranţă copiilor, părinţilor şi şcolilor. Nu se spune acest lucru ca să nu se dea că  e 

cineva în relaţie corectă cu primăria. Nu, aceste instituţii trebuie să prevadă. Rog Direcţia 

tehnică, economică, abuz, consideraţi-l  abuz din partea mea. Acela probabil că se va numi 

de unii abuz în serviciu. Nu voi da nici un leu până nu se dă acest comunicat. Nu că, găseşti 

o maşină de călcat în uşă şi spui că accesul era interzis. Poliţia locală e aici, cu toţi mascaţii  

şi cu toată acţiunea de forţă care s-a executat noaptea la ora 12 la Casa Culturală Mihai 

Eminescu. Dacă sunteţi consilieri, aşa se apără oraşul, cerându-le să-şi facă treaba, datoria, şi 

nu la modul circărie sau modul cum dictează dl. Tesali. Trăim momente dificile. Mie mi le-a 

povestit bunicul meu în 1945. Nu am crezut că stăm captivi fără să iei o poziţie la circăria 
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care se întâmplă. Facem acţiuni şi murdărim de sus până jos, că e şcoală, că e învăţământ sau 

primărie, că aşa dă bine la cineva. Domnilor consilieri, vă cer cu toată responsabilitatea, dacă 

nu, aveţi la îndemână demisia. Eu nu o să mi-o dau de nici un fel, atâta timp cât ştiu că voi 

sluji cetăţeanul. În rest, de bârfe sunt sătul de 20 de ani. Dacă unii aţi depistat sau le-aţi 

învăţat acum, vă pot consilia cu mare uşurinţă.  

Rog, de asemenea, oamenii din consiliile de administraţie de la şcoli, tot pentru 

săptămâna următoare, premergător întâlnirii cu directorii, să luaţi legătura cu şcolile de arte 

şi meserii, mai puţin liceele cu profil teoretic, liceele definite clar, profil teoretic, profil de 

altă natură, decât cele care au cele mai dificile sunt cele care sunt incerte, păi aş fi şi teoretic, 

aş fi şi tehnic. Nu. Vă rog cei care sunteţi desemnaţi atât de primar  ceea ce voi ruga în scris, 

cât şi cei desemnaţi de Consiliu local, modul în care se va face statistica şi chestionarul 

adresat copiilor, să fie făcut onest. Am informaţii că se trimit decizii, în loc de ore de 

dirigenţie să se discute o anumită evaluare care trebuie făcută,  se face în mod superficial sau 

la diverse. Nu. Cer în trei şedinţe consecutive de dirigenţie, să se discute problema artelor şi 

meseriilor, să se facă chestionarul corect şi trimitere către părinţi şi copii, repetat la o 

săptămână, anunţat, şi după a treia săptămână se colectează aceste lucruri, chestionarele. Nu 

ai pretenţii să discuţi cu parteneriatul din Ungaria, din Germania, Austria, şi noi mergem cu 

discuţii de salon. Rog directorii şi diriginţii, profit că e soţia inspectorului şef, o să-l rog şi pe 

dânsul să tratăm cu toată seriozitatea ceea ce vor copii şi părinţii, statisticile făcute până 

acum arată o superficialitate şi o bătaie de joc. Este un drum pe care şi l-a ales oraşul, pe care 

dumneavoastră l-aţi votat, am spus că vom susţine proiecte ample privind redemararea 

şcolilor de arte şi meserii.  Principala problema a României în următoarele şase luni, o să 

umbli după un muncitor şi exact după modelul diplomelor şi a onorărilor universitare, exact 

aşa o să se ajungă şi cu muncitorii. Ştampilă şi ce vrei? Nu voi face aşa ceva. Şi o să vă arăt 

dacă luni votaţi sau vă daţi un punct de vedere, diferenţa între ceea ce înseamnă  a te preface 

că eliberezi diplome, unde nu ai nicio responsabilitate, dai pe gratis şi dai de fapt certificat de 

minciună sau hoţie în alb. Şi ce înseamnă într-adevăr, din punct de vedere al responsabilităţii 

consiliului sau primăriei,  să poţi să pregăteşti de maniera cum se pregăteşte afară. Vă invit la 

acest lucru şi cred că veţi avea satisfacţia  că v-am făcut o provocare cât se poate. Până 

atunci, vă rog mult o întâlnire Consiliul local – Consiliul judeţean  pentru acele evaluări: 

gunoi, problema analizei capitala culturală, periurbană, o să vedeţi că nu se pot depune 

pentru proiectele regionale. Vreau să văd dacă Consiliul judeţean doreşte sau nu doreşte.  

Parcarea de la spital, aţi votat-o. Am votat cu termene.  Umblu de nu ştiu câte luni 

după arhitectul şef al Judeţului să-l întreb dacă a făcut P.U.Z.-ul la spital. E an bugetar 

începând cu şedinţa de astăzi şi atunci să-l întrebaţi şi dumneavoastră: periurban, parcarea la 

spital, capitala culturală şi gunoiul. Nu mai vorbesc de Vaidacuta care chiar să fie doar 

cireaşa de pe tort dacă subscriu la acel proiect amplu, multicultural, care să definească oraşul 

în viitor. Poate că am vorbit prea mult, dar este în interesul şi al dumneavoastră. 

Dl. consilier Bakos: - dacă aveţi întrebări, o să întrebaţi în privat dacă nu aţi 

înţeles anumite aspecte. Eu o să am două sau trei.  Declar închisă şedinţa de azi a Consiliului 

local şi vă mulţumesc pentru colaborare. 

 

Nemaifiind alte discuţii  la ordinea de zi,  lucrările şedinţei  ordinare a Consiliului 

local  se încheie.  

 

Dl. consilier  Bakos Levente – preşedinte de şedinţă ______________ 

Dl. Mureşan Andrei – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş ________ 


